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Judiciary Commitiee’s Impeachment Inquiry.

1. On or about April 25, 1973, the
President directed H. R. Haldeman to
listen to and report on the taped con-
versation of the March 21, 1973, morn-
ing meeting among the President,
John Dean and Haldeman. Haldeman
requested and received twenty-two
tdpes of presidential conversations
which took place in February, March
and April, 1973. That afternoon Halde-
man listened to the March 21 morning
conversation and made notes from the
tape. From 4:40 to 5:35 p.m. Haldeman
met with the President and reported to
him on the contents of the tape. The
President concluded that Haldeman
should listen to the March 21 tape
again to ascertain the answers to cer-
tain points of doubt raised by the tape.
On or about April 26, 1973, Haldeman
again received the group of tapes in-
cluding the March 21 tape. He subse-
quently listened again- to the March 21
tape and reported to the President. On
April 26, 1973, Haldeman and the Pres-
ident met for approximately’ five
hours, commencing at 3:59 p.m., and
concluding at 9:03 p.m. The committee

- Has subpoenaed the tape recordings of

the April 25 and April 26 conversations
between the President and Haldeman
but has received neither the tape re-
cording nor a White House-edited tran-
script of the conversations.

2. David Young, former co-director
of the Special Investigations Unit (the
“Plumbers”) has testified that on April
30, 1973, Ehrlichman instructed Young
to be certain that all papers involving
the investigation of security leaks
were put in the President’s files before
Young left the White House staff.
Ebrlichman informed Young of his

own resignation and that he was going_

to be putting some papers in the Presi-
dent’s file before he left.

3. On April 30, 1973, the President
announced that he had accepted the
resignations of Haldeman, Ehrlichman
and Kleindienst and had requested
and accepted the resignation of Dean.
The President also announced the
nomination of Elliot Richardson as At-

torney General. The President stated

that Richardson would have absolute
authority to make all decisions bearing
upon the prosecution of the Watergate
case’ and related matters, including the
authority to name a special supervis-
ing prosecutor for matters arising out
of the case. The President pledged that
he would do everything in his power to
see that the guilty were brought to jus-
tice. During late ‘April public ealls

branch. On May 10, 1973, Senator Scott
informed the Senate Judiciary Com-
mittee that the President had told him
he would not intervene in the selection
of the prosecutor nor in the conduct of
his office. )

5. On May 21, 1973, Richardson ap-

- peared before the Senate Judiciary

Committee with Special Prosecutor
designate Archibald Cox. Richardson
submitted to the committee a state-
ment of the duties and responsibilities
of the special prosecutor which in-
cluded a number of suggestions he had

- received from members of the commit-

tee and from Cox. The statement pro-
vided that the special prosecutor
would have jurisdiction over offenses
arising out of ‘unauthorized entry into

-the DNC headquarters at the Water-

gate, offenses arising out of the 1972

- Presidential election, allegations in-

volving the President, members of the
White House staff or presidential ap-
pointees and other matters which he
consented to have assigned hy the At-
‘torney General and that he would have
tull authority for determining whether
or not to contest the assertion of exec-

+ utive privilege or any other testimo-

nial privilege. The guidelines also pro-
vided that the special pbrosecutor
would not be removed except for ex-
traordinary improprieties. After Rich-
ardson’s confirmation, the statement
was promulgated and published as a
formal Department of Justice regula-

. tion, effective May 25, 1973.

6. On May 22, 1973, the President is-
sued a statement noting Richardson’s
selection of Archibald Cox and stating
Richardson had the, President’s full
support in his determination to see the
truth brought out. The President also
stated that. executive privilege would
not be invoked' as to any testimony
concerrﬁng possible criminal conduct
or discussions of possible criminal con-
duct in the matters then under investi-
gation, including the Watergate affair

. and the alleged cover-up. On May 23,

1973, the Senate Judiciary Committee
voted to report favorably on Rich-
ardson’s nomination and on the same
day Richardson was confirmed by the
Senate. Richardson was sworn in as
Attorney General on May 25, 1973. At

the time of the swearing in, the Presi-

dent had a conversation with Richard-
son about the President’s statement of
May 22, 1973. According to Richardson,
the President told him that the waiver
of executive privilege as to testimony
referred to in that statement did nat
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respect to such files. On June 1, 1973,
Buzhardt wrote Cox describing security
measures in effect with respect to the
files and stating that the protection and
disposition of presidential papers was
a matter for decision of the President.

8. On June 4, 1973, Cox wrote Bu-
zhardt requesting more precise assur-
ance on security measures with respect
to certain White House files that Cox
had specified. On June 5, 1973, Cox
wrote Buzhardt supplementing the list
of files and stating that his references
to “files” included all diaries and logs
of telephone calls.

9. On June 4, 1973, the President lis-
tened to tapes of his conversations
with John Dean in the months of Feb-
ruary and March, 1973. At various
times during the day the President
spoke with Chief of Staff Alexander
Haig and Press Secretary Ron Ziegler
about the content of the tapes. The
President instructed Bull that he did
not wish to hear the March 21 tape be-

cause Haldeman had notes on it. At an- -

other point the President said that he
did not need the March 21 and April.
15 tapes because he had those. After
listening to tapes, the President tele-
phoned Haldeman; his diary indicates
that-he spoke to Haldeman from 10:05
to 10:20 p.m. and from 10:21 to 10:22
p.m. Between April 30, 1973, and June
4, 1973, the President spoke with
Haldeman by telephone twenty-five
times and met with him seven times.

10. On June 11, 1973, Cox wrote to
Buzhardt that he had been informed
that a conversation between the Presi-
dent and Dean on April 15, 1973, was
recorded on tape and requested access
to the tape. Buzhardt has testified that
he spoke to the President about Cox’s
request. On June 16, 1973, Buzhardt
wrote Cox that the tape of a conversa-
tion between the President and Dean
on April 15, 1973, was a tape on which
the President dictated his own recol-
lections of that conversation with
Dean after it was finished and that it
would not be appropriate to produce
that tape. On June 20 Cox wrote to Bu-
zhardt stating that according to Cox’s
information the President had offered
the tape to Assistant Attorney General
Henry Peterson while Petersen was in
charge of the investigation. Cox again
requested the recording of the Presit
dent’s April 15 meeting with Dean.

_11. On June 11, 1973, Cox wrote Buz-
hardt requesting that an inventory be
made of the contents of any and all
the files of Mitchell, LaRue, Liddy,
Strachan, Colson, Chapin, Ehrilchman,
Haldeman, Dean, Hunt, Krogh and
Young, and files relating to the Penta-
gon Papers investigation and the Spe-
cial Investigations Unit. On June 16
Buzhardt informed Cox that the Presi-
dent alone had the authority to order
an inventory of the files and that Cox’s
proposal would be reviewed with the
President. On June 21, 1973, Cox wrote
to Buzhardt renewing the request. Cox
has testified that after a period of

many weeks he was told by Buzhardt

that there could be no agreement on
such an inventory.

12. On June 13, 1973, Cox write Buz-
hardt and requested copies or ex-
cerpts f{'om logs showing the dates and

P IECCE

House would give Cox the ITT e,
Cox subsequently testified that he re-
ceived the file.

14. On June 22, 1973, Buzhardt sent
to Cox documents listings meetings
and converations between the Presi-
dent and Henry Petersen during
March and April, 1973, showing no con-
tact between the President and Peter-
sen on April 17, 1973, and one tele-
phone call on April 18, 1973. (The Pres-
ident’s Daily Diaires introduced into
evidence before Judge Sirica on
November 9, 1973, show that Petersen
met with the President on April 17,
1973, and that Petersen had two tele-
phone conversations with the Presi-
dent on April 18, 1973).

15. On or about June 25, 1973, the

. President, then at his San Clemente

home, told Haig that he wanted to
hear the tape of a certain telephone
conversation. Because of difficulties in
arranging for the tape to be flown
from the White House to San Cle-
mente, Buzhardt was instructed to lis-
ten.to the tape at the White House. Ac-
cording to Buzhardt snd Secret Serv-
ice records, Buzhardt listened to a
March 20, 1973, telephone call between
the President and Dean. Buzhardt re-
ported to the President on the con-
tents of the tape.

16. On June 25, 26, 27, 28 and 29,
1973, Dean testified before the Senate
Select Committee on Presidential
Campaign Activities (SSC). He testi-
fied about various meetings with ‘the
President and made allegations con-
cerning his own and Haldeman’s, Ehr-
lichman’s, Mitchell’s and the Presi-
dent’s involvement in the Watergate
case. . .

17, On-June 27, 1973, Cox wrote to
Buzhardt formally requesting that the
President furnish a detailed narrative
statement covering the conversations
and incidents mentioned in Dean’s tes-
timony before the SSC. Cox stated
that it was important that the Presi-
dent’s evidence be obtained without
undue interference with the Presi-

_dent’s responsibilities.

18..On June 28, 1973, Fred LaRue
pleaded guilty to a one-count felony in-
formation charging that he conspired
with other unnamed persons to influ-
ence, obstruct and impede the due ad-
ministration of justice. The informa-
tion charged a conspiracy to pay
money to the defendants in United

States v. Liddy for the purpose of ob-
taining their silence and specified as
an overt act in furtherance of the con-
spiracy the receipt by LaRue of $280.,-
000 in cash on or about December 1,
1972. LaRue agreed to disclose all in-
formation in his possession and testify
as a witness for the government in any
and all cases with respect to which he
may have relevant information.

19. Richardson has stated that on
July 3, 1973, Haig called him to com-
plain about a news story that Cox was
investigating expenditures relating to
the “Western White House” at San
Clemente. Richardson has stated that
Haig told him that he ought to get Cox
to issue a statement that Cox was mak-

ment from Cox within an hour that
Cox was not investigating San Cle-
mente.

20. On July 6, 1973, Cox announced
that the American Airlines Corpora-
tion voluntarily acknowledged it ‘had.
made illegal corporate contributions to
the Committee to Re-elect the Presi-
dent (CRP) in 1971-72 and agreed to co-
operate fully with the special prosecu-
tor’s office.

21. On July 6, 1973, the President, in
response to requests from the SSC,
wrote to Senator Ervin that he would
not testify ' before the committee and -
would not allow access to presidential
papers prepared or received by former
members of his staff. The 'President
stated that he would allow present and
former White House staff members to
testify.

22. On July 10, 1973, Cox wrote Bu-
zhardt that he was disturbed by the
lack of progress in obtaining answers
to his several requests concerning ac-
cess to papers in the White House
files, inventories \to certain files and
access to the tape relating to the April
15 conversation between the President
and Dean. Cox pointed out that the de-

lay was hampering the investigation of
possible criminal offenses by high gov-
ernment officials. Cox stated he was
reluctant to report on his difficulty in
obtaining information from the White
House or to seek legal process, but
that he must insist upon a prompt, cat-
egorical response to each of his re-
quests. )

23. In early July, 1973, the President
authorized Haldeman to listen to the
tape of the September 15, 1972, conver-
sation between the President, Halde-
man and Dean. On or about July 10,
1973, several tapes and a tape recorder
were dleivered to Haldeman at Law-
rence Highy’s home. Haldeman has tes-
tified htat he took the tapes and the
tape recorder to his home and listened
to the tape of the September 15 con-
versation. On July 11, 1973, Haldeman
obtained and took home six additional
tapes, including a reel covering conver-
sations in the President’s EOB office
on April 15, 1973, Haldeman has testi-
fied that he did not listen to these
tapes, and returned them and the tape
recorder to the White House the fol-
lowing morning. ‘

24. On July 10, 1973, Cox wrote to
Buzhardt requesting (1) copies of rec-.
ords of telephone conversations and-
meetings between the President and
Clark MacGregor on July 5 and 6,
1972: (2) copies of Gordon Strachan’s’
“political matters memoranda”: (3) a’
copy of materials in John Dean’s’
“Miscellaneous Intelligence” file; (4) a
copy of the logs showing what items
frorp the safeguarded files had been .
copied by former White House staff
members; and: (5) records of items in-
sertqd into any White House file by
Ehrlichman or Young on or after April-
30, 1973. ’

25. On July 12, 1973, Senator Ervin,
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sional committees concerning matters

observed or learned while performing

protective functions for the President
or in their duties at the White House.
On July 18, 1973, the taping system
was disconnected and custody of the

tapes transferred from the Secret

Service to the White House.
27. On July 18, 1973, Cox wrote to

Buzhardt requesting eight tape record- .
ings of conversations between the

President and various White House
staff and others whose conducfs was un-
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were being preserved intact. Buzhardt

the tapes were under the President’s.

sole -personal control and that they

were being adequately protected under -
secure conditions. Buzhardt stated that-

all access to the tapes was carefully

documented. "

29. On July 20, 1973, Cox confirmed '
that-Ashland Oil, Ine., and Orin E, At

kins, Chairman of the Ashland Oil,
Ine. Board, voluntarily acknowledged

making an illegal corporate contribu-
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By David Suter for The Washington Post

Continued From Preceding Page

31. On July 23, 1973, Haig called
Richardson. Richardson has stated
Haig told him that the President had
complained about various Cox actiiv-
ties, including letters to the IRS and.
Secret Service from the special prose-
cutor’s office seeking information on
guidelines for electronic surveillance.
Richardson has stated that Haig told
him that if they had to have a confron-
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not to turn over the tapes to the SSC.
The President stdted that the tapes
would not finally settle the central is-
sues before the committee because
persons with different perspectives
and motivations would inevitably in-
terpret the comments on the tapes in
different ways. The President also
stated that the tapes could be accu-
rately understood or interpreted only
by reference to other documents and
‘tapes. ) T
33. On July 23, 1973, the special pros-
ecutor issued a subpoena duces tecum-
to the President on behalf of the
Watergate Grand Jury. The subpoena
" required the production of materials
relating to nine presidential conversa-
tions, a memorandum dated March 30,
1972, from W. Richard Howard to
Bruce Kehrli, and all “Political Mat-
ters Memoranda™ and all tabs or atta-
chements thereto from Gordon Stra-
chan to H. R. Haldeman between No-

vember 1, 1971, and ,Novembe’r 7, 1972.
34. 'On July 25, 1973, .Buzhardt re-
sponded by letter-to Cox’s request of
June 27, 1973, for a rarrative state-
ment )from the President. Buzhardt
stated that at an appropriate time the
President intended to address publicly
the subjects the SSC was considering,
including Dean’s testimony. The same
day Cox wrote Buzhardt and expressed
his reservations that the President’s
public statement would be responsive
to his request for a testimonial narra-
tive, but that he would postpone mak-
ing a decision on’ whether to renew
such request until after'the President’s
public statement. )
35. On July 25, 1973, the President
informed Judge Sirica that he would
decline to obey the subpoera issued on

July 23, 1973, because to do so would '

be inconsistent with the public interest
' and with the constitutional position of
the Presidency. The President agreed
voluntarily to transmit the memoran-
dum from W. Richard Howard to
Bruce Kehrli and the memorauda from
Gordon Strachan to H:. R. Haldman.
36. On July 26, 1973, Judge Sirica is-
sued an order requiring the President
to show cause why there should not be
full and prompt cbmpliance: with the
subpoena. : )
37. On July 30, 31 and August 1, 1973,
Haldeman testified before the SSC.
Haldeman told the commuttee that he
had listened to a tape recording of a
meeting between the President and
Dean on March 21, 1973, from 10:12 to
11:55 a.m. that Haldeman had joined at
11:15 a.m. Using notes he had prepared
while listening to the tape, Haldeman
testified about the entire conversation
between the President and Dean.
Haldeman testified that on March 21
the President had told Dean that there
was no problem in raising one million
dollars but that it would be wrong.
38. On or about August 9, 1973, Cox

met with Richardson and requested a.

file of documents concernir g campaign
contributions by milk producers then
in the possession of lawyers in'the
Civil Division of the Department of
Justice. Richardson called Buzhardt
and told him that he wanted to turn
the milk producers file over to Cox.
Buzhardt later called Richardson and
told him not to give the file to Cox.

- 40. On. August 14, 1973, W. Richard
Howard was directed by the Grand
Jury to produce the original carbon
copy of a March 30, 1972, memorandum
he wrote to Bruce Kehrli concerning
E. Howard Hunt. On Awugust 27 Cox
wrote to Buzhardt requesting that the
document be supplied to the special
prosecutor. On September 5 Buzhardt
provided the requested documents and
infromed Cox that the aithority to
control documents in the physical cus-
tody of White House employees was
exclusively a matter for presidential
decision.

41. On August 15, 1973, the President

addressed the nation. The President
reaffirmed his statement made on May
22, 1973, that he had no prior knowl-
edge of the Watergate breakin and
that he neither took part in nor knew
-about any of the subsequent cover-up
activities. The President also stated
that he would continue to oppose ef-
forts to destroy the principle of confi-
‘dentiality of presidential conservations
-and would not turn over the tapes of
his conversations to the special prose-
cutor or to the Senate Select Commit-
fee. The President said that the ‘time
had come to turn Watergate over to
the courts, where the question of guitt
or innocence belonged.

¢ 42. At an August 22, 1973, press con-
g.ference the President responded to an
inquiry concerning his recollection of
.what he had told John Dean on March
+21, 1973, on the subject of raising
‘funds for the Watergate defendants.
"The President stated that Waldems=
had testified as to that matter hefore
,the SSC and that Haldeman’s state-
"ment was accurate.

-, 43. On August 22, 1973, Special Coun-

sel Wright told Judge Sirica that the
President had told Wright that on one

of the subpoenaed tapes there was na-
tional security material so highly sen-
titive thta the President did not feel
free even to hint to Wright its nature.
44. On August 22, 1973, David Young
testified before the Grand Jury that
John Erlichman had given advance ap-
proval of a coVvert operation to exam-
ine Ellsberg’s files in the office of Dr.
Lewis Fielding. On August 23, 1973,
Cox requested certain records relating
to the Pentagon Papers matter and the
Fielding break'in. On October 4, Asso-
ciate Special Prosecutor William Mer-
rill talked to Buzhardt about the Au-
gust 23 request and followed up his
gilscussion with a letter to Buzhardt
identifying eight documents that the
special prosecutor needed immedi-
ately. Cox testified on October 29
1973, that according to his record§
none of these documents had been
turned over to the special prosecutor.
45. Oh August 27, 1973, Cox re-
quested all White House records relat-
ing to Joseph Kraft and the electronic
surveillance of Kraft and Cox’s letter
to Buzhardt stated that his request was
framed with the Specificity necessary
fori su;)pi)g';aa. Cox testified on No-
vember 5, 3, that this requ
not been filled. : auest had
_ 46. On August 29, 1973, Judge Sirica
issued an order requiring the Presi-
dent to turn over the recordings
sought bv the .Tnlv 92 10792 avchemner

Buzhardt wanted to go through the file
before turning it over and Cox agreed
so long as he got {0 see the entire file.

48. On September 24, 1973, Cox told
Richardson that an effort was being
made to place White House documents
out of his reach by removing materials
or files thought to be the subject of a
subpoena and placing such materials
or files among the presidential papers.
Special Assistant to the President Pat-
rick Buchanan has testified that prior
to his appearance before the SSC on
September 26, 1973, and the Grand
Jury on September 27, 1973, White
House counsel instructed him to take
his 1971 and 1972 files to the basement
of the Executive Office Building. Bu-
chanan has also testified that he al-
ways thought that such papers were
presidential papers.

49, On Friday, September 28, 1yv3,
the President decided to review the
contents of the tapes which the Grand
Jury and the Senate Select Committee
had subpoenaed July 23, 1973, and di-
rected General Haig to make the ar-
rangements for such review commenec-
ing the following day at Camp David.
The President asked his private secre-
tary, Rose Mary Woods, to go to Camp
David and to transcribe the contents of
the subpoenaed tapes. Special Assist-
ant to the President Stephen Bull was
instructed to accompany Woods and to
cue the tapes to particular conversa-
tions for her.

50. On September 29, 1973, Rose
Mary Woods and Stephen Bull took be-
tween eight and twelve tapes and
three Sony tape recorders to Camp
David. Haig has testified that on Sep-
tember 29, 1973, he telephoned Bull at
Camp David and that Bull stated that
he was having difficulty matching up
conversations on the reel with the first
item on the subpoena. Haig has testi-
fied that he then telephoned Buzhardt
who informed Haig that only the con-
versation between the President and
Ehrlichman was demanded by the sub--
poena of the June 20, 1972, EOB tape
and that the subpoena did not include
the conversation between the Presi-
dent and Haldeman. Haig has testified
that at approximately 10:10 a.m. he tel-
ephoned Rose Mary Woods and told
her that the President’s, conversation
with . Haldeman was not included in
the subpoena. Woods typed this infor-
mation on a note to Bull.

51. Woods has testified that during
the weekend, of September 29-30, 1973,
she spent twenty-nine hours transcrib-
ing the June 20 EOB tape but that she
was unable to complete the tape. She
has also testified that while she was
transcribing the tape the President
came into the cabin where she was
working and listened to a portion of
the tape for five to ten minutes, that
he pushed the buttons on her recorder
back and forth manipulating the tape

- and that he commented that he heard

two or three voices. Bull has testified
that he was unable to find recordings
of the President’s June 20, 1972, tele-
phone conversation with Mitchell or
his April 15, 1973, meeting with Dean
and that, he discussed this with the
President and Woods while they were
at Camp David.

52. On October 1. 1973. Wonds nnn.



ered the gap on October 1, 1973, she
had reported to the President that a
gap of approximately 5% minutes ex-
isted on the tape 'and that she had
made a terrible mistake. Woods also
testified that the President had told
her the gap was no problem because
he had heen informed by his counsel
that the June 20 Haldeman conversa-
tion had not been subpoenaed. ‘
53. On October 4, 1973, Bull' and
Woods accompanied the President to
Key Biscayne. They took with them

several tapes, including the June 20

EOB tape, and the Uher 5000 tape re-
corder. The tapes and the recorder
were kept in a safe in the villa occu-
pied by Woods. The Secret Service
maintained a log showing who opened
and closed the safe that contained the
tapes, the tape recorder, and other en-
velopes. According to that log access
to the safe’was limited to Bull and
Woods who opened and closed the safe
on several occasions during the three

day period the tapes were in it. Woods
has testified that the June 20 -tape was
neither removed from the safe in Key
Biscayne nor played during the Octo-
ber 4 weekend.

54. Richardson has stated that in late
September or early October, 1973, he
met with the President regarding the
Agnew matter. Richardson has stated
that the President said that now that
they had disposed of that matter, they
could go ahead and get rid of Cox.-

55. On October 11, 1973, Special
Prosecutor Cox filed an indictment
against Egil Krogh charging him with
making false declarations befére the
District of Columbia Grand Jury. The
indictment charged that Krogh had
given false answers when questioned
about his knowledge of E. Howard
Hunt’s and. Gordon Liddy’s travels to
California for the White House.

56..0n October 12, 1973, the United
States Court of Appeals for the Dis-
trict of Columbia Circuit ordered the
President to turn over the recordings
subpoenaed by the grand jury to
Judge Sirica for an in camera inspec-
tion or to submit a statement setting
forth any claim that certain material
should not be disclosed because the
subject matter related to national de-
fense or foreign relations or was other-
‘wise privileged. The court stayed its
order for five days to afford the Presi-
dent an opportunity to seek Supreme
Court review.

57. On October 15, 1973, Richardson
met with Haig and other presidential
aides to discuss the tapes litigation be-
tween the special prosecutor and the
White House. There was discussion of
a proposal to’'produce a version of the
tapes and then fire Cox.. Richardson
has testified that he said he would re-
sign if such a proposal were carried
out and according to Haig the proposal
was dropped on that-day. There was
then discussion of the President’s pro-
posal to ask Senator John Stennis to lis-
ten to the tapes and verify the compe-

tence and accuracy of a record of all ‘

pertinent portions. Richardson agree_d
to seek to persuade Cox that the Stennis
proposal was § reasonable way of deal-

ing with the subpoenaed tapes. On the
afternaonon of the 18th Rinrhardenn mat

prepare a verified transcript. I'ne spe-
cial prosecutor and counsel for the
President would join in urging ‘the
court to accept the.vérified record as a
full and accurate.record of all perti-
nent portions of the tapes. Richardson
has stated that prior to submitting this
document to Cox, he showed a draft to
Buzhardt, and that at the urging of Bu-
zhardt he deleted a paragraph of the
proposal that stated it related only to
the tapes covered: by the subpoena.
Richardson has stated that Bugzhardt
pointed out that the paragraph was re-
dundant because the proposal on its
face dealt only with the subpoenaed
tapes.

59. On October 18, 1973, Cox submit-
ted to Richardson his commerts on
Richardson’s proposed compromise,
noting certain objections on particular
points. Cox stated that the essential
idea of providing for impartial but
non-judicial means for providing the
special prosecutor. with an  accurate
version of the content of.the tapes
without his participation was not unac-
ceptable, Richardson -met with ,Haig
and Wright at the White House and
discussed Cox’s comments. On the eve-
ning of October 18, Wright. told Cox
that four of his comments departed so
far from Richardson’s proposal that
the White House could not accede to
them in any form and that if Cox did
not agree the White House would fol-
low the course it deemed in the best
interest of the country. [
~ 60. On the night of October 18, 1973,

- Richardson prepared -a summary of

reasons why he thought he must re-
sign. Richardson wrote that Cox had
rejected a proposal which Richardson
considered reasonable, but since he ap-
pointed Cox on the understanding that
he would fire him only for
“extraordinary improprieties,” and
since he could not find Cox guilty of
any such improprieties, Richardson
could not stay if Cox went.

{

By Harold Hoover—The Washington Post

dent wrote to Richardson Instructing
him to direct Cox to make no further
attempts by judicial process to obtain
tapes, notes or memoranfia of presi-
dential conversations. ’I‘ﬁat evening
the President.issued a press statement
stating that Cox had rejected a pro-
posal for compromise made by Rich-
ardson that would have included an
understanding that there would be no
further attempt by the special prosecu-
tor to subpoéna still more tapes or
other presidential papers of a similar .
nature.

63. On October 19, 1973, John Dean
pleaded guilty to a one-count informa-
tion charging conspiracy to obstruct
justice. As part of the plea bargain,
Dean agreed to cooperate with the spe-
cial prosecutor.

64. On October 20, 1973, Richardson
wrote to the President. Richardson
stated that he had regarded the, pro-
posal he submitted to Cox as reason-
able, but that he had not believed that
the price for access to the tapes in this
manner would be the renunciation of
any further attempt by him to resort
to judicial process. Richardson stated
that the proposal he had. submitted- to
Cox did not purport to deal with other
tapes, notes or memoranda of presi-
dential conversations, and that in the
circumstances he would hope that

some further accommodation could be
found.

65. On October 20, 1973, the Presi-
dent instructed Richardson to dis-
charge Cox. Richardson told the Presi- }
dent that he could not comply with
this directive and submitted his resig-
nation. Haig thereupon called Deputy
Attorney General William Ruckelshaus
and asked RucRelshaus to fire Cox.

‘Ruckelshaus refused to carry out the

President’s ~directive and resigned.
Haig called Solicitor General Rohert



were innocent to be cleared. The Presi-

dent stated that he would see that the |,

new Special Prosecutor had the co-
operation from the executive branch
and the independence that he needed
to bring about that conclusion. The
President stated in response to a ques-
tion that he had-dismissed Cox when
Cox rejected a proposal that Richard-
son and others had approved.

68. On October 30, 1973, Buzhardt in-
formed Judge Sirica that the subpoe-
naed recordings of the June 20, 1972,
telephone conversation between the
President and ~John Mitchell and the
April 15, 1973, meeting between the
President and Dean had never been
made.

69. On October 31, 1973, Leon Jawor-
ski, who had been selected to be Spe-
cial Prosecutor, met with General
Haig. Jaworski had testified that he
discussed with Haig the conditions of
his acceptance of the job of special
prosecutor. Jaworski has testified that
Haig went into the President’s office
and that when he returned he told Ja-
worski that the President understood
Jaworski’s position and agreed to it.
Jaworski understood that he had the
right to proceed against anyone, in-
cluding the President.

70. On November 1, 1973, accting At-
torney General Bork announced that
he had appointed Leon Jaworski spe-
cial prosecutor. Bork stated that Ja-
worski had been promised the full co-
operation of the executive branch in’
the pursuit of his investigations and
that the President had given his per-
sonal assurance that he would not ex-
ercise his constitutional powers with
respect to discharge or limit the inde-
pendence of the special prosecutor
without first consulting designated
Members of Congress. i

71. Buzhardt has testified that on
November 5, 1973, Haig informed Bu-
zhardt that a dictabelt of the Presi-
dent’s recollections -of his April 15,
1973, conversation with Dean could not
be located. The -President has stated
that on the weekend of November 4
and 5, 1973, upon checking his personal
diary file; he was unable to find the
April 15 dictabelt.

72. On November 19, 1973, acting At-
torney General Bork filed an amend-
ment to the Special Prosecutor’s char-
ter. The amendment provided that the
jurisdiction of the Special Prosecutor

would not be limited without the Presi- .

dent first consulting with the Majority
and Minority Leaders in the Congress
and the Chairmen and ranking Minor-
ity Members of the Judiciary Commit-
tees of the Senate and House of Repre-
sentatives and ascertaining that their
consensus was in accord with his pro-
posed action. On November 21, 1973,
Bork wrote to Jaworski explaining that
the amendment was to make clear that

the assurances concerning congres-"

sional consultation applied to al} as-
pects of the special prosecutor’s inde-
pendence.

73. On November 21, 1973, Buzhardt
informed Judge Sirica that the June
20, 1972, EOB tape contained an 181
minute erasure. Cn that same day,
Judge Sirica appointed an advisory
panel of experts nominated iointly by
the President’s counsel and the spe-
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June 13, 1973. The Kleindienst log rur-
nished to the special prosecutor shows
no meeting between the President and
Kleindienst on April. 25, 1973. The
President has stated and Kleindienst
has testified that Kleindienst met with
the President on April 25, 1973.

76. On November 29, 1973, the spe-
cial prosectuor filed a four-count fel-
ony indictment against the President’s
former appointments secretary Dwight
Chapin charging that Chapin had
testified falsely before the, grand jury
regarding the extent of his knowledge
of Donald Segretti’s activities in ‘the
1972 campaign. 3

77. On November 30, 1973, Egil
Krogh pleaded quilty to a one-count in-
formation charging that Krogh had
conspired to violate the constitutional
rights of Dr. Lewis J. Fielding by
breaking into his office in 1971. Krogh
agreed to disclose "all relevant infor-
mation and documents in his posses-
sion and to testify as a witness. On
January 3, 1974, Krough issued a state-
ment on his offense and his role. He
stated that he had received no specific

instruction or authority whatsoever’

regarding the break-in from the Presi-
dent, directly and indirectly.

* 78. On December 19, 1973, Jaworski
furnished the Senate Judiciary Com-
mittee a “written summary of his un-
derstanding of the arrangement made
with the President through General
Haig and confirmed by Bork and At-
torney _"Genex’al-designate William
Saxbe regarding the independence he
was to have in serving as special pros-
ecutor. Jaworski stated that it had
been expressly confirmed that he was
to proceed ' with complete independ-
ence, includin,g_ the right to, sue the
President, if ‘necessary; and that the
President would not discharge him or
take any action that interfered with
his independence without first consult-
ing majority and minority leaders and
chairmen and ranking members of the
Judiciary Committees of the House
and the Senate and obtaining a consen-
sus that accorded with his proposed
action.

79, On January 15, 1974, the court-ap-
pointed panel of experts submitted a
summary report respecting the 18%
minute gap on the June 20, 1972, EOB
type. The report include interim con-
clusions that the erasures occurred in
the process of erasing and re-record-
ing at least five to nine separate and
contiguous segments and that hand op-
eration of the recording controls of the
Uher 5000 machine examined by the
experts must have been and were re-
quired to produce each erasure seg-
ment.

80. In his State of the union address
on January 30, 1974, the President said
that he had provided to the special
prosecutor all the material that the
special prosecutor needed to conclude
his investigations and to prosecute the
guilty and clear the innocent.

81. On February 14, 1974, Jaworski
wrote to Chairman Eastland of the
Senate Judiciary Committee that on
February 4 Special Counsel to the Pres-
ident, James St. Clair had written Ja-
worski that the President had decided
not to comply with the special prosecu-
tor’s outstanding requests for record-

82. On February 15, 1974, the White
House released a statément by St.
Clair commenting on the special prose-
cutor’s February 14 letter to Senator
Eastland. St. Clair stated that the Pres-
ident believed he had furnished suffi-
cient evidence to determine whether
probable cause existed that a crime
had been committed and, if so, by
whom.

83. On February 25, 1974, Herbert
Kalmbach pleaded guilty to charges
that he had engaged inillegal activities
during his solicitations of campaign
contributions in 1970, including the
promiise of appointment to an ambassa-
dorship in return for a campaign con-
tribution. Kalmbach agreed to make
full and truthful disclosure of all rele-
vant information and documents in his
possession and to testify as a witness
for the United States in cases in which
he may have relevant information.

84. On March 1, 1974, John Mitchell,
H. ‘R. Haldeman, John Ehrlichman,
Charles Colson, Robert Mardian, Ken-
neth Parkinson and Gordon Strachan
were indicted for conspiracy relating
to the Watergate break-in. Mitchell,
Haldeman, Ehrlichman and Strachan
were also indicted for obstruction of
justice and for making false state-
ments to the grnd jury or the court
or agents of the FBI.

85. On March 7, 1974, John Ehrlich-

-man, Charles <Colson, G. Gordon

Liddy, Bernard Barker, Felipe De-
Diego and Eugenio Martinez were in-
dicted for conspiracy to violate civil
rights of citizens in the break-in of Dr.
Lewis Fielding’s Office. Ehrlichman
was also charged with making false
statements to the FBI and false decla-
rations before the grand jury. .

86. On March 12, 1974, Jaworski
wrote to St. Clair requesting access to
taped conversations and related docu-
ments to be.examined and analyzed as
the government prepares for trial in
United States v. Mitchell. Jaworski
stated that the evidence sought was

material and relevant either as proof
of the government’s case or as possible
exculpatory material required to be
disclosed to the defendants.

87. On March .15, 1974, the special
prosecutor served a subpoeua on the
White House calling for certain mate-
rials involving neither the Watergate
cover-up nor the Fielding break-in. On
March 29, 1974, the White House
agreed to comply with the subpoena.

88. On April 11, 1974, Jaworski ‘wrote
to St. Clair informing him that in view
of the failure to produce the materiails
requested by Jaworski in his letter of-
March 12, 1974, Jaworski would seek a-
subpoena for the materials deemed
necessary for trial in United States v.
Mitchell. - .

89. On April 11, 1974, the House Ju-
diciary Committee issued a subpoena
to the President for tape recordings
and documents relating to specified
conversations which took place in Feb-
ruary, March and April, 1973, between
the President and Haldeman, Ehrlich-
man, Dean, Kleindienst and Petersen.

90. On April 12, 1974, Jaworski wrote"
to Senator Charles Percy of the Senate

Judiciary Committee stating that the.
gavernment wae nhlicatad +a wnradiian



tential witnesses. On April 118, 1974,
Judge Sirica granted the motion.

92. On April 29, 1974, the President

addressed the ation to announce his
answer to the House Judiciary Com-
mittee subpoena of April 11 for addi-
tional Watergate tapes. The President
stated that the next day he would fur-
nish to the committee transcripts pre-

pared by the White House of relevant

portions of all the subpoenaed con-
versations. The President said that he
had personally decided questions of rel-
evancy. With regard to four subpoe-
naed conversations that occurred prior
to March 21, 1973, the President in-
formed the committee that a search of
the tapes had failed to disclose two of
these conversations, furnished a tran-

script of a portion of the March 17 con- .

versation between the President and
Dean that' related to the Fielding
break-in, and furnished a transecript of
a telephone conversation between the
President and Dean on March 20, 1973.

93. On May 1, 1974, the Presiaent en-

tered a special appearance before’
Judge Sirica and moved to quash ‘the °

special prosecutor’s subpoena issued
April 18, 1974. The President invoked
executive privilege with respect to all
subpoenaed conversations except for
the portions of twenty of the conversa-

tions he had made public on April 30 ‘

by way of edited transcripts.

94. On May 15, 1974, the House Judi-
ciary Committee issued a subpoena to
the President for the production of
tape recordings and other evidence re-
lating to specified conversations be-
tween the President and Haldeman,

Colson and Mitchell on April 4, 1972,

and on June 20 and 23, 1972. On the

same day the committee issued a sub--

poena to the President for the Presi-

dent’s daily diaries for certain speci- .’

fied time periods in 1972 an 1973.

95. On May 20, 1974, Judge Sirica de- .~

nied the President’s motion to qu\ash
the special prosecutor’s subpoena ‘for
tape recordings and other documents
in United States v. Mitchell and or-
dered the President to produce the ob-
jects and documents. -

96. On May 20, 1974, Jaworski wrote
to Senator Eastland informing him
that the President was challenging the
right of the special prosecutor to bring

an action against him to obtain evi-

dence in United States v. Mitchell
Jaworski stated that this position con-
travened the express agreement made

by Haig, after consultation with the.

President, that if Jaworski accepted

the position of special prosecutor he.

would have - the right to press legal
proceedings against the President.

97. On May 22, 1974, the President
informed House Judiciary Committee
Chairman Rodino that he declined to
produce the tapes and documents cov-
ered by the committee’s subpoenas of
May 15, 1974. The President asserted
that the committee had the full story

of Watergate insofar as it related to .

presidential knowledge and presiden-
tial actions. ) )

98. On May 30, 1974, the House Ju-
diciary Committee issued a subpoena
to the President to produce docu-
ments and tape recordings of specified
conversations involving the President

Aand Taldavmann T lawld alicaane ™o o~

operation of the controls of the Uher
5000 recorder to produce the erasures
and recordings, and (iv) the erased’
portion of the tape -originally con-
tained speech which, because of the
erasures and rerecording, could not
be recovered. The panel stated that in
making its final report it had consid-
ered sugg:stions and alternative inter-
pretations that differed markedly from
_the panel's and had discussed the ma-
terial with technical advisors employed
by counsel for the President.

100. On May 31, 1974, the President

filed a claim of constitutional privilege.
yvith respect to a grand jury subpoena
i1ssued February 20, 1974, seeking the
production of correspondence between

the President and former FCRP Chair.

man Maurice - Stans regarding selec-
tions and nominations for government
offices inc_ludir;g“ambassaclorships. The
President asserted that, excluding the
records relating to four named indi-
viduals as to-whom he waived the

privilege, it would be inconsistent -

Continued on Next Page
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with the public interest to produce
the records.

101. On June 3, 1974, Charles Colson
pleaded guilty by negotiated plea to a
one-count information charging ob-
struction of justice in connection with
the trial of the Ellsberg case by devis-
ing and implementing a scheme to de-
fame and destroy the public image and
credibility of Ellsberg and his defense
counsel with intent to influence, ob-
struet and impede the conduet and out-
come of the trial. Colson agreed to pro-
vide statements under oath and to
produce all relevant documents in his
Possession upon request of the special
prosecutor and testify as a witness for
the United Statesin any and all cases
with respect to which he may have in-
formation. In return the special prose-
cutor agreed to dismiss all charges
against Colson in TUnited States v.
Mitchell and United States v. Ehrlich-
man.

102. On June 10, 1974, the Presi-
dent’s counsel informed the House Ju-
diciary Committee that the President
declined to furnish te material called
for in the committee’s subpoena of
May 30, 1974. In a separate letter of
the same date, the President  re-
sponded to Chairman Rodino’s letter
of May 30, 1974, for the committee re-
specting the refusal of the President
expressed in his May 122, 1974, letter to
the committee declining to produce
presidential tapes and diaries called
for in the committee’s subpoenas of
May 15, 1974.

[

Transcript of portions of a recording
of a meeting between the President and
Alexander Haig and a meeting between
the President and Ron Zeigler on June
4, 1973.

PRESIDENT: Now, this is through
February. Well, I’ve got one other half-
hour. I don’t know what the hell is on
it.

we have one propieu. ivs uidr Uil
conversation of March twenty-first due
to the fact that, uh, for the reasons
(unintelligible). But I think we can
handle that. ’

HAIG: I think we ca—, can. That’s,
that’s the — ]

PRESIDENT: Bob can handle it.
He'll get up there and say that — Bob
will say, “I was there; the President
said —".

HAIG: That’s exactly right.

PRESIDENT: So, we’ll see what else
is the God damned —

HAIG: (Unintelligible) that’s the
thing for you to do, for your own,
really your own peace of mind right
now.

PRESIDENT: Yeah.

HAIG: You just can’t recall. It was
in a meeting (unintelligible).

PRESIDENT: (Sighs) As you know,
we're up against ruthless people.

HAIG: Well, were going to be in
great shape now, ’cause We’_re go'ir}g to
prepare. We're going to (unintelligible)

PRESIDENT: (Unintelligible). -

HAIG: That guy really put the screws
on him for that. That guy left here at
one o’clock last night. Worked on them
more. Started again this morning. Got
Buzhardt in on it. We are going to an-
nounce that if he doesn’t do it now it’s
pretty evident that (unintelli_gible_:).
He’s got no excuse for not doing it.
What the hell’s he doing?

PRESIDENT: You taking the issue
here — Now take clemency, that’s well
handled, isn’t it?

Haig: That’s bunk (unintelligible)

PRESIDENT: Yeah. And it's well
handled in the March twenty-first
thing. I put it in the context: I said,
“You couldn’t even consider clemency,
clemency until after the 74 election” is
the way I put it. But, what the hell, in
two years, poor bastards are in jail
that long. I said — but I didn’t — can’t
even consider it.

HAIG: Yeah, you see, it probably
wouldn’t hurt, uh, I mean it’s conceiva-
ble now when, we get working with
Buzhardt as we go down the line here.
Uh, it may be that, uh, I can’t, uh,
mention that in front (unintelligible).
Well, that’s, you know, that’s the judg-
ment I wouldn’t make now.

PRESIDENT: I won’t. It’s very im-
portant (unintelligible). However, not
even Buzhardt knows.

HAIG: Well, you know, Buzhardt
knows this because you told me in
your office.

PRESIDENT: (Unintelligible).

HAIG: Uh, but he knew it also be-
cause when you were checking on wire-
taps, on the Johnson years, uh, with
the Secret Service, it came out. Uh,
those bellyaches who’d been handling
it for Johnson, as a matter of fact
(unintelligible). So he knows it, but, I,
I tell you, he’s the only one that knows
it.

PRESIDENT: All right. No further.
He shouldn’t tell anyone. Uh, I don’t
want it put out that somebody is, uh,
been saying, uh, they’re going to get
the, uh, the President’s records and
it’s got —

HAIG: Oh.

PRESIDENT: Let’s just assume we
goofed. If you get back to Buzhardt
you tell him you had national security
stuff. /



PRESIDENT: 1 wonder if that’s —
Huh?

HAIG: That’s John Dean’s cup of
tea. He’s an unstructured guy. I've had
notes from him and he’s just not that
type. ..

PRESIDENT: . .. First, uh, for what-
ever it’s worth, uh, Buzhardt has been
through Dean’s file, and there isn’t a
God damn thing in it.

ZIEGLER: That’s what he thought.
Isn’t that — you can get a mark on a
man (clears throat) if you see him
working, and I didn’t think he was a
disciplined type ot do that, I would see
him at work, see him come, know how
he handled their guidance and so
forth.

PRESIDENT: Yeah.

ZIEGLER: That’s what I thought.

PRESIDENT: Now, (clears throat)
with regard to our meetings that we
have here, uh, just to give you a quick
run-down: (sighs) Up until the §—,
about the s—, seventeenth — fifteenth
or seventeenth, uh, it was on the sev-
enteenth which — there was no discus-
sion whatever of basic conceptions of
Watergate.

ZIEGLER: (Unintelligible) March.

PRESIDENT: Yes. Then there
started the discussion of substance.

- Then, it wasn’t until'the twenty-first,
however, that you, that I turned my
(unintelligible) because that’s when
he came in with the cancer in the
heart of the presidency thing . . .

PRESIDENT: All this comes out in
here. Uh, to Gray—Felt, uh, placed, uh,
against Gray and against Green and
against Sullivan back. Another inter-
esting thing: He heard that Sandy
Smith had told Petersen about it all——
Felt. And then he just dropped it
aside. Petersen, bless his soul, has
been a valuable man to us. He was pro-
ceeding from one assumption, Ron,

ZIEGLER: And that was that you
were aware of what was going on.

PRESIDENT: and Dean with an-
other. Well, that—Yeah, that’s rights
And that, uh, and that there’d been a
hell of a damn lousy investigation.
They really had watered the God
damn thing. Now later on, you see
where Jeb Magruder and—the yeoman.
He knows about the yeoman, you
know, about the yeoman. Can’t blow
the whistle on (unintelligible) on
Kleindienst. (Unintelligible) lying on a
written interrogation and then he went
—here’s what Dean said: “You, Mr.
President, are not holding anything
back.” (Sighs) (Unintelligible). He said
—Dean—“Su—, uh, before the elec-
tion, and what I will do is just keep
you posted and everything, but, just as
before the election, I only bothered
Haldeman and Ehrlichman on the
things that were absolutely essential.”
(Unintelligible) Huh?

ZIEGLER: Yes, sir.

PRESIDENT: Now, we go to March
sixth. That, that carries us to March
sixth. There you are, there’s all of Feb-
ruary up till the thirty—Now what the
hell is there?

ZIEGLER: Not a thing.

. PRESIDENT: About a cover-up.

ZIEGLER: In his frame of mind—

field investigation on Chancelor. via

you hear about that? LBJ had it al-
tered so he could get the job, it was so
bad. .

ZIEGLER: (Unintelligible) told me
that. .

PRESIDENT: (Unintelligible) Dean
—that’s where I got—Dean—March
sixth. ...

PRESIDENT: The Ervin-Baker—this
is all sixth of March.

ZIEGLER: Theyre  all  just
(unintelligible)

PRESIDENT: Must, uh—Then he
says, “Must hum the same tune or we
create problems.” Now just remember,
he was just talking about the witnesses
before— :

ZIEGLER: Yeah.

PRESIDENT: the Ervin Committee,
“We all hum the same tune.” Incredi-
ble. The seventh, talked about Hruska,
Gurney. I suggested questions that he
could ask, and so forth. Jolly well step-
ped on Gray, and asked
(unintelligible). This is all a question
of how to get good questions out to
Gray with regard to how the FBI had
been used politically before, had never
been used politically for us. Well, the
last—Oh, I came around at the very
conclusion, I said, “Well, it may be— it
may hurt the FBI but I'm sure, you
know, we, we just—and nothing was
done in the future. Segretti didn’t, no
he didn’t turn over—Dean didn’t turn
over again. He kept coming back about
Segretti. Said, “We are clean,” quote.
Uh, I know-these guys. None is worth a
God damn—these investigators. Now
you ' prepare the questions
(unintelligible). He’s really qolorflil.
(Laughs) I should have put Wilson in
the job. Ah. Time of testing for Gray.
He’s, he’s evry much for Gi:ay.
(Unintelligible) had left, had with-
drawn from the case. That’s a good
break. Cha—, Chapin never hired any-
one—on the seventh (unintelligible).
Way out of hand. This is Dean talking
up. Pat Gray—he felt he—He reported
then on the Gray hearings. Then there
was something about making Colson a
consultant, to put him in a drawer or
something. Make him consultant. You
could give him— )

ZIEGLER: Position privilege. o

PRESIDENT: Huh? Executive privi-
lege for things now. He has it previ-
ously, anyway, at any rate, so that was
done. (Un-intelligible) done or not.
There was a young guy thgt was
picked up, uh, Ken, uh, working for
Ken Rietz and so forth — a college
kid. He said (unintelligible). Uh, the
whole Watergate question. We're likely
to get more on this (unintelligible).

ZIEGLER: (Unintelligible)

PRESIDENT: (Unintelligible) act as
a girl.

gZIEGLER: Oh, as a girl, yeah.

PRESIDENT: I said, “Did Haldeman
know about Segretti, Segretti?”
(Unintelligible). Well, he said, “One
likely question for Haldeman about
Segretti—and I, and, and I said, “Did

he?” He said, “No.” Can the Dean re-
port he made public?

ZIEGLER: This was on the, uh, this
the—

PRESIDENT: Thirteenth. Thirteenth

that’s all you — He saia tnat noover
lost his guts. So, he must have known.

ZIEGLER: That was the thirteenth.

PRESIDENT: Huh? March thir-
teenth. I'm not sure that he knew the
paper hadn’t gone through. Huston
was out there (uninteHigible) but the-
he’d forget. Incidentally, how abou
those other things? Did you get ready:

ZIEGLER: The, uh, FBI clips? The;
expect,

PRESIDENT: Can I have that in the
morning

ZIEGLER: They expect the list Fri-
day morning, or tonight. Al said, you
know — We have a program for Scott,
which Al’s got —

PRESIDENT: Yeah. (Unintelligible)
Just give him the numbers, We have
nothing else—

ZIEGLER: That’s right.

PRESIDENT: but numbers.

ZIEGLER: And we have a scenario
that Scott can bring it up at the lead-
er’s meeting.

PRESIDENT: Yeah.

ZIEGLER: This is what you can say,
and —

PRESIDENT: Yeah. You asked me
about it and I do have it. Yeah. See
what I mean, Sullivan knows every-
thing. He really went (unintelligible)
Gray hearings again and Dean would
do — This is all on the thirteenth. The
Gr—, Gray hearings, I don’t — Better
get Wilson to clean out the file
(unintelligible). Dean now talking.
(Unintelligible). Playing our game —
focus is on us. We've got to get ow
story out. He mentioned the NBC
broadecast (unintelligible)
(Unintelligible) you make a statement
sending him up, and Dean said, “Well,
no,” he said, “if you have to send him

. up, though, they ask why.” But of

course that , ' was Mitchell’s
(unintelligible). I asked him about the
Texas guy who gave the money back
= Allen — what kind of crap we talk-
ing about. But then, he said, “Well it
wasn’t used for Watergate.” And I
said, “Why’d he put in his letter?”
“Oh, T don’t know.” He wanted the
check in Miami, and the Barker check,
and all that sort of thing.” He said it
was pure and clean and shouldn’t have
done it that way (unintelligible) cash
gnd check (unintelligible) Mexico. This
1S getting back to Watergate. Now on
thg thirteenth, we finally get a little
_ghmmer of what the hell was going on
in this. Sloan is weak, seared. He said,
“We are stroking him.” T guess we all
knew that though, about Sloan.
 ZIEGLER: Well, su—=Sloan, uh, re-
signed in August,

lz??éﬂSiDENT: Yeah.

GLER: People pretty well mu

felt that, uh, his concern a‘slloout St?r};cﬁ
.PR‘E‘SIDENT: Kalmbach was sensi-
tive about some story that he was no
longer my attorney.

ZIEGLER: Oh, T see.

PRESIDENT: And, uh, I pointed out
I only see him once a year when he
brings in the tax brief. (Unintelligible)
returns. Strachan, he said, would be a
good witness. Check hig story fifty

" times. He will bhe ready. Mitchell will

be ready. Stans will be ready. Dean
talking now. Thirteenth of March.
_ ZIEGLER: About the Ervin commit.



(Unintelligible) this, this iS=~_.25 nOW,
uh, on the thirteenth, I said, “Who the
hell are they after here?” And, uh, I
said, uh, “My guess is that it’s Mitchell
and Haldeman.” Understand what I'm
saying?

ZIEGLER: Sure.

PRESIDENT: Mitchell and Halde-
man. Right. Mitchell is going to have
to get (unintelligible). Haldeman has a
problem. Now, he says, “Chapin—" He
said, uh, “They will not, because that’s
circumstantial.” Uh, I said, “Colson
knew Hunt.” He said, “Chapin didn’t
know about Watergate.” (Unintelligible)
that’s a problem. Then he said, “Strac-
han knew about Watergate.” I mean,
I was very, uh, I, uh—“Are you sure
about that?” Then he said, “But he’s
tough as nails. There’s no problem.”
(Unintelligible) problem with Strachan.
I came back to it. I said, “What do
you know?” I gathered from what he
said that it had nothing to do with the
planning or conception of it then, but
that he map have gotten some materi-
als.

ZIEGLER: Right.

PRESIDENT: You understand?

ZIEGLER: Sure. '

PRESIDENT: But I didn’t react to
that as, uh, any great God damned as-
ton—, astonishment. You know what I
mean? But when he said, “Tough as
nails,” I suppose he left the impression
that maybe Strachan had lied about it.
But he probably didn’t. Strachan prob-
ably told the truth. You know, that he
saw the materials from (unintelligible).
But anyway, he nailed Strachan there.
Colson knew Hunt. He, he thinks he
had knowledge that something was go-
ing on over there. Dean talking now.
He doesn’t think he has any knowl-
edge. That’s' what Dean tells me. He
says give them hell (unintelligible) on
the thirteenth. :

ZIEGLER: Of March.

PRESIDENT: Right. Dean tried to
drag in that (unintelligible) sent Liddy
over. ‘

ZIEGLER: Do you have that — Have
you got that (unintelligible)?

PRESIDENT: Yeah. Then I came
back to this. I said, I said, “John, is it
too, too late for the hang-out route?”
“Exactly.” I said, “Ehrlichman and
Haldeman are for it.”’ (Unintelligible)
was wondering why in the hell
(unintelligible), And then Dean says,
“The dangers in the hang-out—there
are dangers in the hang-out,” and he
says, “I think I ean convince Ehrlich-
man that there are dangers in it for
him.”

ZIEGLER: You see, but (clears
throat) here, Mr. President (coughs)
what you were talking about, what you
had in mind, was not, at least in my
impressions,

PRESIDENT: Cover-up.

ZIEGLER: was not payments to peo-
ple— s

PRESIDENT: Huh?

ZIEGLER: or awareness of pay-
ments to people. What you had in
mind was—

PRESIDENT: The hang-out route.

ZIEGLER: relaying the hangout in
terms of Segretti, whatever —

PRESIDENT: Segretti, and, and the
Watergate. '

ZIEGLER: Hm?

came back to Sullivan. This business
about the fact — he says, “This cop up
there knows more about Chappaquijd-
dick than anybody in the country and
we should get it out.” Know the cop?
Got back to Kalmback, somehow. The,
uh — Well, he said it’s perfectly legal
(unintelligible) the pension funds and
so forth. We’re going to get Sullivan in

~and talk to him, vou know, and so

forth and so on, and so on, and So on,
and so on. Whether or not we had used
the FBI, he said only for natural secu-
rity purposes. Said, “Yeah. The only
exception, of course, was that son-of-a-
bitch Schorr.” But there — actually it
was national security. (Laughs) We
didn’t say that. Oh, we didn’t do any-
thing. We just ran a name check on
the son-of-a-bitch.

ZIEGLER: That’s right.

PRESIDENT: Nothing. Now, on the
sixeteenth, began some thinking —

ZIEGLER: On the fourteenth, what
happened?

PRESIDENT: Nothing there.

ZIEGLER: Just the press confer-
ence.

PRESIDENT: Well that’s - when we
met them, uh — You see, Steve can
come in later. He, he’s'got something—

ZIEGLER: Well I was, uh—

PRESIDENT: very interesting.

ZIEGLER: (Unintelligible)

PRESIDENT: That’s right.

ZIEGLER: (Unintelligible)

(Bull enters)

PRESIDENT: Steve,

BULL: Yes, sir.

PRESIDENT: give Ron that one lit-
tle quote out of that log thing crap
that you had to listen to. This was all
—fourteenth was all press conference.

ZIEGLER: That’s right. That—Well,
I remember—
fP{iESIDENT: You were in on part
of it.

BULL: It’s, it’s terrible. It’s because

- we lost the last part of it. The question

was posed: how do we handle, how do
we ans--, answer the question whether
the investigation was productive. Uh,
the response was that the (unintellig-
ible) conduct—invesigation was con-
ducted and the report evgin to me.

PRESIDENT: I was supposed to say
that—No, no, or, Ziegler was supposed
to say that.

BULL: No, the President—

PRESIDENT: The President. Yeah.

BULL: You were supposed to say
that. And, uh, no information was
found, uh, that would be

PRESIDENT: —any way implicate
anybody at the White House. There it
is. There it is.

BULL: That was Dean’s recom-
mended response to the question.

PRESIDENT: So, in that context—
that’s all the way through.

ZIEGLER: Yealh:

PRESIDENT: He said, “Our wre-
port—" ‘ ) s

ZIEGLER: That's all the way
through the gardners to me.

PRESIDENT: I said be sure there’s
no coverup in talking to the FBI and
so forth, and so on. The Gray hearing.
Then we went into there is no written

. Dean report. But, I said—But he said—

I said, “Why don’t you give me a copy
of your findings.” And have Gray give
it to the FBI. Talked about Baker
again. I said that if Baker got on the

least he tried. Some questions you
can’t an- Then Dean-—some questions
you can’t ans-, you can’t answer. Some
questions you can’t answer because
itll get people in trouble. (Unintel-
ligible) ’cause we're so close now (un-
intelligible) I wonder. He suggested
(unintelligible) and (unintelligible).
Then he says, “Agan (unintelligible)
runs into a whole flock of new pro-
blems which haven’t emerged yet. We
need a good master plan. And, uh, I'd
like to talk to Dick Moore about it.”
I said, “Fine, why don’t you and Moore
go to Camp David and get us a plan.”
You know, on the sixteenth I was
saying, before he had talked—but I
was. thinking in those terms.

ZIEGLER: Yeah.

PRESIDENT: . . . Now we come to
the seventeenth. Klendienst wanted to
turn Baker off (unintelligible) embar-
rass the FBI. He pointed to Haldeman—
Mitchell, Colson, Haldeman—and he
said possibly Dean. And I said, “What,

Dean too?” He says, “Because I was
over this like a blanket.” But, I said,
“John, you didn’t know about it.” He
said, “That’s right, I have no knowl-
edge. No prior knowledge.” (Unintel-
ligible). How would you—that strike
you, how does it strike you? He was
telling me that there was a coverup?
ZIEGLER: Not at all.

PRESIDENT: Anyway, then he said
—started talking about Magruder, you
know: “Jeb’s good, but if he sees him-
self sinking he’ll drag everything with
him.”

ZIEGLER: But, I mean,
(unintelligible) relate to Mitchell.
(unintelligible) if I heard him say that,

PRESIDENT: Yeah.

ZIEGLER: I would have related it to
Mitchell.

PRESIDENT: I know. And he said
that he’d seen Liddy, Liddy right after
it happened. And he said, “No one in
the White House except possibly Stra-
chan is involved with, or knew about
it.” He said, “Magruder had pushed
him without mercy.” Liddy talked to
Dean right after it happened. Then I
said, “What makes you think Halde-
man pushed him?” And then I, I said,
“I don’t think Haldeman pushed him.”
Dean says, “I agree.” But he -said,
“Strachan may have pushed him.” He
says he (unintelligible) tickler and fig-
ured he was supposed to push him. But
you see again, this is a—that he knew
what the—who he was pushing him
for. And I said, “I don’t know why the
hell they went in.” Ten million dollars
and San Diego demonstrations and so
on. Now here’s one (unintelligible) I
don’t know what the hell I was saying
here, but I said, “You know, the thing
here is that Magruder, Magruder put,
put the heat on, and Sloan starts piss-
ing on Haldeman.” 1 said, “That
couldn’t be, uh (unintelligible).” 1 said,
“We've, we've to to cut that off. We
can’t have that go to Haldeman.” I
said, “I think that should come out af-
ter (unintelligible).” But we just stop-
ped right there. There was no—I sup-
pose he could say there that I was tell-
ing him to cover-up, wouldn’t you say,
for Haldeman?

ZIEGLER: 1 suppose he could say

that in the eantovt ot tha tima +that



guy.” And I said, “Magruaer can ve
the one, one guy—and that’s going to
bring it right up to home. That’ll bring
it right up to the, to the White House,
to the President.” And I said, “We’ve
got to cut that back. That ought to be
cut out.”

ZIEGLER: But keep in mind, Mr.
President, you were not at this point
talking about the trial. What you’re
talking about is the Erwin Committee
hearing. Now, there is no illegality in
having received information, you see,

PRESIDENT: Yeah.

ZIEGLER: From the wiretapping op-
eration. My view, if, if, in hearing this,
would have been in the context of the
Ervin Committee hearings. If someone
would say, ‘“Well Strachan received
the material.” I remember going
through this exercise with Bob. I said,
“Bob, did you ever receive the
material?” He said, “No.” Now—

PRESIDENT: Then he went on to
say—and here’s the point that I hope
we’ve covered right in our statement.
Remember I told you in the Ellsberg:
don’t say that I learned it for the first
time from Petersen.

ZIEGLER: That’s right.

PRESIDENT: We didn't (un-
intelligible)

ZIEGLER: No.

PRESIDENT: Fine. Here’s when I
learned it. I, I (unintelligible) exactly
right. He told me, on the seventeenth.
On the seventeenth (unintelligible). He
says, “Ehrlichman’s got a problem.”
And I said, “What the hell does he
want?”’ He says, “Well”—Then he told
me about this God damned picture,
Ellsberg, and so forth. That was the
first time I ever heard about it. Brand
new (unintelligible.). Now this—inci-
dentally, when I, uh, I was thinking
of this, that, uh, that we assure him
that— I wondered, frankly, if Ehrlich-
man might have told me earlier and
was lying to protect me. But he didn’t.
I didn’t know about a God damned
thing. Ehrlichman never
(unintelligible). So there it was. Dean
tol me the sixteenth of March.

ZIEGLER: Seventeenth.

PRESIDENT: Huh?

ZIEGLER: Seventeenth. ~

PRESIDENT: Seventeenth of March.

ZIEGLER: See, all of that is in the
‘context of the discussion of the Ervin
Committee hearing. Now even making
reference to.the Ellsberg trial on the
seventeenth of March— :

PRESIDENT: Well, it was men-
tioned that Ehr—, that Ehrlichman
having a problem with regard to the
break-in was that kind of a problem.
We weren’t talking about the trial at
all.

ZIEGLER: There is nothing in here
said to you that would have led you to
any conclusion that you should have
acted in any way, because Dean had,
throughout the—

PRESIDENT: The whole point—
there’s another reason I shouldn’t
have. Dean was quite a lawyer.

ZIEGLER: That’s right. ;

PRESIDENT: He is in touch with

the Justice Department. Now, he sees .

Kleindienst every day. Christ, I was so
— but if there were anything that
needed to be done—passed over to Jus-
tice— he would pass it!

ZIEGLER: That’s what I'm sayving.

But, damn'it, T know that’s the case.
And those notes are proof. « = . .
PRESIDENT: I know that when I
talked about them, I was probably wor-
ried about the other one too, Ron, at
~least. I hear about Strachan. Sure;’l
know him. He’s a good guy, and Halde-
man involved in this God damn thing.!
| ZIEGLER: Sure you were. That’s
why you asked that question. Yy
PRESIDENT: That’s why I said “Cﬁt
it off at the pass.” But what I was
thinking there, was basically, uh, not
to get all those guys pissing on each
other. But Dean could go out, with
probably some justification, and said
that he, uh, could probably say that he
told the President about all this, and
warned him about all this. Dean said,
“Strachan (unintelligible)” !
ZIEGLER: No sir. There’s no warn-
- ing #a there.

PRESIDENT: Strachan — (sighs)

this is from a very confidential
source, so you forget you’ve heard: it,

ZIEGLER: Right. ¢

PRESIDENT: It’s an exercise that
will  be necessary  to  use.
(Unintelligible) get down to it Ron, is
this: that God damn it, we were all
(unintelligible) here. Didn’t want Ehrl-
ichman ' involved or Haldeman in-
volved.

ZIEGLER: Right.

PRESIDENT: That’s right. We were |

all concerned about that.

ZIEGLER: You didn’t feel they
were.

PRESIDENT: But, but, getting
down, listening to this thing, the one
through the seventeenth, that it totally
explodes Dean’s proposition or what-
ever about —

ZIEGLER: You were discussing the
cover-up.

PRESIDENT: Yeah. Aspects of the
cover-up. Yeah, I suppose from that
standpoint — from his standpoint — it
was. So let’s hear him testifying on
that. What is he saying, Ron? Who the
hell i§ going to answer Dean? He saw
me alone on the (unintelligible) —
teenth, Ron. How do we handle that?

ZIEGLER: Through—

'PRESIDENT: Haldeman can handle
him on the thir--,'twenty-first, which is
the tough one, but he can handle him.
I think. (Unintelligible) what the hell T
was trying — find out what the hell he
was doing, and so forth. But, uh, what
about this?

ZIEGLER: These I think, are al-
ready handled.

. PRESIDENT: (Unintelligible) get-
ting out at a certain time. I don’t fol-
low him. Uh, Buzhardt said that Dean
made a friendly gesture to him Satur-

day. Did you hear about that?

ZIEGLER: No, I didn’t hear about
the friendly gesture. No.

P.RESI'DENT: That he wasn’t really
(qmntelligible) and all that crap. He
didn’t want to be a traitor and so
forth. Buzhardt gave him
(uniqtelligible) uh, it’s — His lawyer
now is playing a very, very tough game
and is blabbing all over the place after
what Dean (unintelligible) the lawyer
would hear this stuff. The lawyer
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combing through the w's ana A s wiw
him, I said, “Bob, you never received
any of this stuff.” And he said, “No.”
He said “You know, you make me get
so much stuff over here I—"

PRESIDENT: That’s right. I know. I
think Strachan did. (Unintelligible)
Strachan approved the leverage on the
damn thing (intelligible)

ZIEGLER: (Unintelligible)

PRESIDENT: And there’s no talk
about the three-fifty.

ZIEGLER: Not at all. I don’t think
there was any talk about the three-
fifty until into April.

PRESIDENT: Oh, yes there was.
March twenty-first. We had a talk
about it.

ZIEGLER: You sure?

PRESIDENT: I'm sure. Dean told
me, Dean talked about the three-fifty
that Haldeman had (unintelligible).
Hell yes. I said—

ZIEGLER: On the twenty-first?

PRESIDENT: That was part of the
whole God damned investigation. I—
my point is he may have told mé a lit-
tle before, that’s why I left that a little
loose. But up until the seventeenth,
uh, at least we had another talk. It was
some conversation about how—I said,
“We can’t (unintelligible). The point is,

-that we’ve got the whole God damn

thing for the month of March, Ron.
For whatever it’s worth. ‘But you, you,

~ you can hear what kind of crap it is.

ZIEGLER: That’s right. (Unintell-
ligible) after the (unintelligible) after
the investigation, after a full ten
months of a thorough investigation by
the Justice Department and putting
trust in the people around you, that
this was being handled while you were
in the process of everything else that
happened in 1972. God damn it, in
March, when this started coming to
you, ‘

PRESIDENT: Yeah.

ZIEGLER: You can tell by your re-
actions that

PRESIDENT: Yeah. )

ZIEGLER: you were saying, “What
in the hell is this going on?” And—

PRESIDENT: I should have reacted
before the twenty-first of March, actu-

" ally. Dean shouldn’t have had to come

in to me with the “cancer in the heart
of the presidency,” which, to his credit
he did.

ZIEGLER: Yes, that’s right. ‘

PRESIDENT: He did. Haldeman
didn’t tell me that: Ehrlichman didn’t
tell me that.

ZIEGLER: And actually when John
Dean did that, on the twenty-first—

PRESIDENT: Yeah. Yeah. Why do
you think that, that he did it?

ZIEGLER: Well, I think if he

‘wouldn’t have, uh, you would not have

been (unintelligible). It would have not
have been the thing that you would
have knew, which you did, on the mat-
ter relating to (unintelligible) . . ..

PRESIDENT: (Sighs) God, I'm worn
out « .



